
 

 

Skolebestyrelsesmøde 

 referat: Tirsdag den 6. juni 2023  

Klokken 17-19  
Spisning i forbindelse med mødet – husk evt. afbud i god tid af hensyn til forplejningen 

Afbud: Søren M. – Søren T. kommer senere                                                                  

Mødeleder: Anja 

1. Godkendelse af referat 

Godkendt 

2. Godkendelse af dagsorden 

godkendt 

3. Tiltag/regulering af elevernes ret til at forlade skolen – fortsat drøftelse fra sidste møde 

Medarbejdere har meldt tilbage, at de synes det at lave en prøveperiode, hvor eleverne 
kan vise, at de kan håndtere at have muligheden. Det har også været diskuteret, om det 
kun skulle være i spisepausen, man må gå. Her er meldingen, at der er en del elever som 
bruger 10 frikvarteret til at hente mad, som de så kan spise sammen med resten af klassen 
i spisefrikvarteret. Der er medarbejdere, der giver udtryk for, at det slider på relationen at 
skulle blive ved med at kommentere og konfrontere på de indkøb, der gøres, når der 
slæbes chips mm med hjem.  

En prøveperiode kunne være med til at sætte fokus på, hvordan det skal foregå – hvad vi 
forventer af eleverne. Det skal være tydeligt, hvad der skal til for at man ”består” eller 
”dumper” prøveperioden, og er det alle eller kun dem der ikke kan, der skal rammes af et 
evt forbud.  

Eleverne skal først og fremmest vide, hvad der forventes af dem, og det er det, de skal 
navigere efter og evalueres på. Selvfølgelig vil der være større eller mindre udfald – men 
det samlede billede skal være, at de lever op til det, vi forventer af dem. Det må være 
lærernes og ledelsens vurdering, hvordan evt brud på etiketten, håndteres. Om det er alle 
eller kun de enkelte, der skal rammes af forbud. Vi skal være opmærksomme på, hvordan 
vi hjælper dem der godt kan finde ud af det med at sige fra og regulere kammerater. 

Det er vigtigt at det ikke er de ”sidste” der måtte træde ved siden af, som får skylden for at 
læsset vælter, men at det er det samlede billede. Det er vigtigt at have fokus på det, der 
fungerer godt og anerkende dem for det. 



 

 

 

De vigtige parametre må være at: Eleverne skal være tilbage til tiden. De skal ikke slæbe 
chips, sodavand, energidrik mm med hjem – og antallet af henvendelser ift butikstyveri og 
udfordrende opførsel skal ideelt set være ikke eksisterende.  

Det er vigtigt, at skolebestyrelsen folder emnet ud på forældremøderne.  

Beslutning: der laves en prøveperiode. Skolen beslutter en proces. Målepunkterne er de 
ovenstående tre. Komme til tiden, ingen chips mm med hjem og ingen klager fra 
butikkerne  

4. Princip: Fremme sunde madvaner på skolen. Udkast til nyt princip. Drøftelse 

Rigtigt fint princip. God rygdækning for medarbejderne. Kan bruges til forældremøderne 
for at sætte fokus. Det giver os en mulighed for at have en ensartet fortælling om emnet. 
Princippet vedtages i den udsendte form. 

 

5. Forberede forældremøder efter sommerferien 

Bestyrelsen har et ønske om ikke nødvendigvis at optræde med det samme indslag på alle 
årgange, men målrette det de enkelte årgange. 

Vedtagne punkter: orientering om mobilprincip, fremme sunde madvaner alle årgange 

Forlade skolens område – ungeskolen.  

Det er informationspunkter ikke debatpunkter. Vigtigt at inddrage forældrene i de 
overvejelser, der er gjort / hvordan vi er endt på det, vi er.  

Det skal stadig være en del af oplægget at præsentere, hvad en skolebestyrelse er, har 
ansvar for, og hvem der lige nu er medlemmer.  

Vi spørger ud blandt medarbejdere, om der er særlige emner, man ønsker bestyrelsen 
tager op.  

Cykelhjelme og mobil er relevant for hele børneskolen. I 0. – 1. skal trafik også på 

De forældrevalgte finpudser på efterfølgende møde.  

Sidste år tog vi udgangspunkt i ordensreglerne – det gav god mening.  

Tidsrammen er 15 min på hvert forældremøde.  

Forældrepatruljen (skolepatrulje) – afsøge interesse på årgangene.  

Årgangene skal melde datoer ind i løbet af uge 32. 



 

 

6. Budget for 2023 – fremlæggelse af budgetforslag/Annette 

Budget fremlagt og godkendt 

7. Meddelelser 
• Elevråd: intet nyt. Tak til Rasmine for indsatsen 

• Skolen herunder:  

Klassesammenlægning på 6. årgang. Der skal revideres i sammenlægnings-
princippet ift seneste erfaringer 

Basketbanen – de opsatte kurve kan ikke holde. Sagen ligger hos teknisk service ift 
om det leverede svarer til udbud. Så lige nu kan vi ikke gøre andet end at holde 
teknisk service til ilden. Vi har fået lovning på, at regningen for at udbedre det, ikke 
falder på skolens økonomi. Vi arbejder på det. 

• Personaleomsætning: to opslag oppe – samtaler i den kommende tid. 

• Elever: 0 indskrevet, 0 fraflyttet 

• SFO – der er gang i evaluering af vores lokale styrkede læreplan. Den bliver forelagt 
bestyrelsen når den er klar  

• Formanden – ikke til stede 

8. Punkter til næste møde 

Evt brugen af Aula 

Evt Bad efter idræt 

 

9. Evt. 

Musikskolen har klaget i forvaltningen over, at vi ikke vil sætte opslag på aula som koster 
penge – vi er blevet kontaktet af forvaltningen, og vi er jf. kommunal strategi gået med til at 
deres almindelige undervisningskatalog lægges op men ikke andet. 

Alle skoler i vores region lægger deres principper om, så vi alle er mobilfri skoler. 

Annette sender skoleplanen for næste skoleår ud til bestyrelsen. 


	Skolebestyrelsesmøde

